



## **McGill Medical Students' Society Supports Faculties Striking against Law 21**

Montréal, Québec (Teionihiohtia:kon)

January 17th, 2020

In 2017, the Medical Students' Society of McGill University (MSS) published a [statement](#) opposing Bill 62, “An Act to foster adherence to State religious neutrality [...]”. On March 28th, 2019, Quebec government proposed Bill 21, “An Act respecting the laicity of the State”. Following the Bill 21 proposal, the Medical Students' Society of McGill University voted to [oppose Bill 21](#). In June 2019, Bill 21 was adopted after the government invoked closure and became Law 21. Since then, many student communities, including the McGill community at large, have expressed their concerns regarding this law. As many student associations, including McGill's Education Undergraduate Society (EdUS), will be striking on January 17th and 20th, 2020, the Medical Students' Society of McGill University wants to reiterate their opposition to Law 21 and support the students striking against it.

As outlined by an [Open Letter on Bill 21](#) written by healthcare professionals, as future clinicians, we are deeply concerned by the impact Law 21 will have on the health of Quebec's population. Indeed, this Law features barriers that can limit the economic opportunities of our religious minorities, and there is ample evidence demonstrating the relationship between poverty, discrimination and poor health outcomes.

By its very nature, we believe Law 21 discriminates against our religious minorities. As such, we, the Medical Students' Society of McGill University, reiterate our opposition to Law 21 and support the various student associations' decision to strike against this Law on January 17th and 20th, 2020. We encourage our students to march between academic and clinical hours. We endeavor to create a society where religious freedom for all is respected, where our diversity is celebrated and recognized as part of Quebec's modern heritage and where everyone has access to equal opportunities regardless of affiliations such as their faith, as outlined by the Charter of Human Rights and Freedoms. We believe that it is our duty as future health care professionals to stand up with those that will be affected by this unjust Law.

For more information:

MSS President: [president.mss@mail.mcgill.ca](mailto:president.mss@mail.mcgill.ca) – Rami Habib

Equity Committee: [equity.mss@gmail.com](mailto:equity.mss@gmail.com) – Safina Adatia, Ali Alias

Government Affairs and Advocacy Committee Officer: [gaac.mss@gmail.com](mailto:gaac.mss@gmail.com) – Élise Girouard-Chantal



**MEDICAL STUDENTS' SOCIETY** of McGill University

**L'ASSOCIATION des ÉTUDIANT(E)S en MÉDECINE** de l'Université McGill

## **L'Association des étudiant.e.s en médecine de McGill supporte les facultés en grève contre la loi 21**

Montréal, Québec (Teionihthiohtiá:kon)

17 janvier 2020

En 2017, l'Association des étudiant.e.s en médecine de l'Université McGill (MSS) publiait [un communiqué](#) s'opposant au projet de loi (PL) 62 favorisant le respect de la neutralité religieuse de l'État. Le 28 mars 2019, le gouvernement du Québec proposait le PL 21 concernant la laïcité de l'État. L'Association des étudiant.e.s en médecine de l'Université McGill a [s'est ensuite prononcée](#) contre les principes et l'application ce projet de loi. En juin 2019, le gouvernement a adopté le PL 21 sous bâillon, officialisant la loi 21. Depuis, plusieurs communautés étudiantes, y compris la communauté élargie de McGill, ont témoigné leurs inquiétudes par rapport à cette loi. Étant donné que plusieurs associations étudiantes, incluant l'Association des étudiant.e.s de la faculté d'éducation de premier cycle de l'Université McGill (EdUS), seront en grève les 17 et 20 janvier 2020, l'Association des étudiant.e.s en médecine de l'Université McGill souhaite réitérer son opposition à la loi 21 et supporter les étudiants qui seront en grève.

Tel que souligné dans une [lettre ouverte sur le PL 21](#) rédigée par des professionnels de la santé, en tant que futurs cliniciens, nous sommes profondément préoccupés par l'impact que cette loi aura sur la santé de la population québécoise. En effet, cette loi comporte des barrières pouvant limiter les opportunités économiques de nos minorités religieuses, et il existe de nombreuses preuves démontrant la relation entre la pauvreté, la discrimination et une santé physique et mentale précaires.

De par sa nature, la loi 21 discrimine les minorités religieuses du Québec. Ainsi, nous, l'Association des étudiant.e.s en médecine de McGill, réitérons notre opposition à la loi 21 et supportons les différentes associations étudiantes qui seront en grève les 17 et 20 janvier prochain. Nous encourageons nos étudiants à aller manifester entre leurs obligations académiques et cliniques. Nous nous devons de créer une société où la liberté religieuse est respectée pour tout un chacun, où notre diversité est célébrée et reconnue comme faisant partie de l'héritage culturel moderne du Québec, et où chacun a une égalité des chances, et ce, toute confession confondue, comme souligné dans la Charte canadienne des droits et libertés. Nous croyons qu'il est de notre devoir en tant que futur professionnel de la santé d'appuyer ceux et celles qui sont affectés par cette loi.

Pour plus d'information:

Président du MSS: [president.mss@mail.mcgill.ca](mailto:president.mss@mail.mcgill.ca) – Rami Habib

Commissaires du Comité sur l'équité de la MSS: [equity.mss@gmail.com](mailto:equity.mss@gmail.com) – Safina Adatia, Ali Alias

Government Affairs and Advocacy Committee Officer: [gaac.mss@gmail.com](mailto:gaac.mss@gmail.com) – Élise Girouard-Chantal